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Obavljene nove transplantacije u UKCS, spasena četiri života 

Timovi za transplantacije u Univerzitetskom kliničkom centru Srbije obavili su tokom vikenda 

transplantacije srca, jetre, dva bubrega i rožnjače. 

Zahvaljujući humanosti porodice donora i vrhunskim transplantacionim timovima, spasena su još četiri 

života, saopštilo je Ministarstvo zdravlja. 

U saopštenju se dodaje da je "država Srbija je odlučna u nameri da značajno unapredi transplantacioni 

program u našoj zemlji, i na sve načine pokušava da poveća broj transplantacija, odnosno pomogne 

pacijentima kojima je to jedini način da spasu svoje živote". 

Ministarstvo zdravlja i ovim putem zahvaljuje porodici donora, i još jednom poziva celokupnu javnost da 

pruži podršku transplantacionom programu u našoj zemlji, zaključuje se u saopštenju. 

 

 

 

 

 



 
 

 

 

Lončar: Zamenjeni delovi sistema za klimatizaciju u GAK "Narodni front" 

Ministar zdravlja Zlatibor Lončar izjavio je, prilikom obilaska GAK "Narodni front", da su delovi sistema za 

klimatizaciju koji nisu radili i nisu mogli da se poprave zamenjeni. 

Zlatibor Lončar rekao je da su sistemi za klimatizaciju, koji nisu radili u punom kapacitetu, osposobljeni. 

"Videli ste i reakciju i pacijenata i osoblja. Mogli ste da proverite da li klime rade ili ne rade", rekao je 

Lončar novinarima nakon obilaska GAK "Narodni front". 

Ministar je istakao je da je problem rešen, kao i da ni u jednom momentu nije bilo ugroženo zdravlje i 

bezbednost žena i beba.  

Lončar je objasnio da je činjenica da se deo sistema pokvario i da je morao biti popravljen, dodajući da 

se takve stvari dešavaju. 

"Popravili smo, ali nikakve ugroženosti nije bilo. Bilo je dnevno i oko 30 porođaja, što mislim da je to na 

njihovom maksimumu", rekao je Lončar. 

Ministar je naveo i da je projekat za novu bolnicu "Narodni front" na Bežanijskoj kosi u završnoj fazi 

izrade i trenutno se radi na dozvolama. 

Prema njegovim rečima, realno je da za nekih osam do devet meseci krene izgradnja te bolnice od 

55.000 metara kvadratnih, a procenjena vrednost je oko 110.000 miliona evra. 

"Naše žene i naše bebe dobiće sasvim nove uslove, novu zgradu sa najboljim uslovima, kao što su naši 

građani dobili nove kliničke centre i nove druge bolnice i nove institute, tako da nastavljamo dalje da 

radimo", istakao je Lončar. 



 
 

Provera svih zdravstvenih ustanova 

Lončar je naveo da nije moguće sve odjednom uraditi, ali i ukazao da "nisu nasledili nove bolnice od onih 

koji ih danas napadaju", istakavši  da je Ministarstvo zdravlja naložilo svim zdravstvenim ustanovama da 

urade još jednu kontrolu klima-uređaja. 

"Jedino što možemo da uradimo to je dupla kontrola. Ono što je urađeno ovde (u Narodnom frontu) na 

ovom sistemu, u aprilu servis i dobijena je garancija da su klime ispravne, da su servisirane i da će 

izdržati sezonu", rekao je Lončar, odgovarajući na pitanje novinara da li će Ministarstvo uvesti neku 

proceduru da ne bi ponovo došlo do kvarova klima uređaja. 

Objasnio je da se kod klima-uređaja u GAK "Narodni front" nisu pokvarili uobičajni delovi koji odlaze na 

klimama i koji su servisirani, već elektronika, dodajući da su klime su iz 2007. i 2008. godine, a rezervnih 

delova, kaže, za njih nema. 

"Da li ćemo reagovati promtno, da li ćemo sve uraditi što je do nas, da to sprečimo (ponovne kvarove)? 

Naravno da hoćemo. Sve bolnice imaju naloge, direktori su lično odgovorni da 24 časa prate stanje zbog 

vremenskih uslova", istakao je Lončar. 

 

 

GAK "Narodni front" pored problema sa klimom nema ni svoj parking, dokle se stiglo sa izgradnjom 

novog porodilišta 

Klinika "Narodni front" došla je u središte pažnje nakon što se saznalo da im na 40 stepeni ne rade klima-

uređaji. Ova zgrada nije građena da bude klinika i tokom decenija je menjala svoju namenu. Godine 

2019. je najavljeno da će 2020. na Bežanijskoj kosi početi izgradnja nove zgrade za porodilište. Dokle se 

stiglo sa ovom idejom? 



 
 

Na četvrtom spratu, na odeljenju intenzivne nege je kao u košnici. U krevetima su porodilje koje su imale 

carski rez, žene sa visokorizičnom trudnoćom, u hodnicima majstori koji skidaju stare i montiraju nove 

klime. 

Ne pomaže ni promaja, ni spuštene roletne na prozorima, a od vrućine se i porodilje i medicinsko osoblje 

brane ventilatorima.   

Vruće je, ali majstori ne prekidaju posao ni kada bi, zbog visoke temperature, trebalo – oko 13 sati. Žure 

da završe montažu devet split sistema, da bi u našem najvećem porodilištu svima bilo prijatno. 

Problem sa klimama ponovo je pokrenuo staro pitanje, kada će GAK "Narodni front", koji je tokom 

proteklih decenija doziđivan i rekonstruisan mnogo puta, bez parkinga, konačno biti preseljen u novi 

objekat koji će se prostirati na više od četiri hektara na Bežanijskoj kosi. 

"Dobili smo urbanističke uslove, planiran je objekat neto površine oko 40.000 kvadrata, a objekat u 

kome sada radimo je 14.000 kvadrata. Dva i nešto puta će biti veći. Studiju o izvodljivosti, a zatim i 

urbanistički projekat smo završili", rekao je Željko Miković, direktor GAK "Narodni front" 

Država sada rešava imovinskopravne poslove kako bi se objedinile parcele, a onda bi trebalo da se uradi 

glavni projekat. 

U novoj klinici onkološki pacijenti dobili bi kompletan tretman 

Cilj je da se izgadi najsavremenija ginekološko-akušerska bolnica, apartmanskog tipa, sa mnogo više 

operacionih sala, podzemnom garažom, velikim parkingom i parkom. 

"Želimo da unapredimo rad onkologije, da onkološki pacijenti dobiju komplentan tretman, ne samo 

hirurški. Želimo da unapredimo polje reproduktivne medicine, da Centar za vantelesnu oplodnju poveća 

svoje kapacitete, da se napravi moderan naučnoistraživački centar u toj ustanovi", kaže Miković. 

Ovoga puta na bolnicu, u kojoj se godišnje porodi između 7.000 i 8.000 žena, pažnja javnosti usmerena 

je zbog vrućine i klima-uređaja. Posle 18 godina uradili su svoje, baš kao i najpoznatija zgrada u Ulici 

kraljice Natalije. 

 

 

 

 

 



 
 

 

 

Hitna pomoć po ceo dan dovozi pacijente sa ŠLOGOM, na udaru najviše ljudi u četrdesetima, lekari 

upozoravaju: Ove SIMPTOME nikako ne ignorišite! 

Kola Hitne pomoći ceo dan dovoze pacijente u Specijalnu bolnicu "Sveti Sava", a neurolog ove ustanove 

dr Tatjana Golubović, kaže da ima i mladih i starih pacijenata, kao i da je obim posla povećan za čak 50 

odsto u ovim ekstremnim prilikama. 

- Uvek kad su ekstremne razlike u temperaturama, bilo da je previše toplo ili previše hladno, povećava se 

broj pacijenata sa akutnim moždanim udarom. Ovde dolaze urgentni pacijenti sa akutnim moždanim 

udarom, ali i starija populacija, tačnije, pacijenti koji su imali ranije moždani udar i brojne druge bolesti. 

Iako nemamo zvaničnu statistiku, prema našem osećaju, obim posla povećan je za oko 50 odsto ovih 

dana - izjavila je juče doktorka Golubović. 

Simptomi moždanog udara, odnosno šloga 

Kako navodi, simptomi sa kojima se najčešće pacijenti javljaju su: 

oduzetost ili slabost jedne polovine tela 

iskrivljenost jedne polovine lice 

problem sa govorom i izgovaranjem reči, kao i sa razumevanjem govora 

- Međutim, to nije sve - ističe dr Golubović i dodaje da ima i onih koji se javlju sa simptomima: 

vrtoglavice 



 
 

mučnine 

povraćanja 

- To su, takođe, simptomi akutnog moždanog udara. Javljaju se i pacijenti sa raznim pogoršanjima starih 

tegoba, koji su ranije preživeli moždani udar, kao i pacijenti koji su po ovim vrućinama kolabirali i 

dehidrirali - kaže dr Golubović. 

"Pacijenti u četrdesetim godinama najčešći" 

Moždani i srčani udar ne zaobilaze ni mlade ni stare u poslednje vreme. 

- Najmlađi pacijenti u ovom periodu imaju oko 40 godina, međutim, najmlađi pacijent koga smo lečili 

bila je tinejdžerka od 19 godina, a najstarija osoba koja je lečena ovde bio je pacijent od 115 godina - 

kaže dr Golubović. 

Brojne su tegobe sa kojima se građani javljaju ovih dana. 

- Pacijenti koji su imali moždani udar imaju brojne internističke i druge bolesti poput hipertenzije, pa tu 

često dolazi do oscilacije i varijacije krvnog pritiska. Takođe, i dijabetičari imaju oscilacije vrednosti 

šećera u krvi, ali su prisutni i poremećaji srčanog ritma. U ovakvim situacijama potrebno je odmah da se 

javite lekaru - kaže dr Golubović za RTS. 

Kako savetuje dr Golubović, primarno je da se pacijenti pridržavaju svih propisanih mera zaštite. 

- Ono što je primarno za naše pacijente, koji su starije životne dobi, je da po ovim vrućinama ne izlaze 

napolje, da borave u rashlađenim prostorijama, da se redovno hidriraju. To, naravno, važi i za mlađe, ali 

mlađi su i zdraviji, uslovno rečeno. Čisto neke mere zaštite, da se nosi šira, laganija, svetlija odeća i 

obavezna hidratacija - kaže dr Golubović. 

Vrućine, povišen pritisak i masnoće - visok rizik za srčani i moždani udar 

I neurolog dr Aleksa Pejović najavio je da će ove nedelje biti mnogo gora situacija kada su u pitanju 

neurološki pacijenti. 

Povišen krvni pritisak u kombinaciji sa povišenim masnoćama, ali i lošom ishranom, stesnim životom i 

bez fizičke aktivnosti dobitna je kombinacija za srčani ili moždani udar. 

- Visoke temperature opasne su za nervni sistem, evo recimo, prkjuče u Urgentnom centru je većina 

pacijenata koja je došla zapravo i tražila pomoć neurologa. Njihove tegobe mogle su da se dovedu sa 

povišenom telesnom temperaturom, odnosno ambijentalnom, jer povišena ambijentalna temperatura 

se dosta ispoljava na zdravlje i to u vidu srčanog i moždanog udara - rekao je nedavno dr Pejović na 

"Prva" TV. 



 
 

 

 

Apel Instituta: Rezerve krvi smanjene, najpotrebnije negativne grupe 

Broj dobrovoljnih davalaca krvi smanjen je usled izuzetno visokih temperatura. U Institutu za transfuziju 

krvi kažu da su rezerve za sada stabilne, ali pozivaju građane da dobrovoljno daju krv i tako pomognu da 

se nekome spasi život. Rezerve su sada na dvoipodnevnom nivou. 

Najteže je doći do negativnih krvnih grupa s obzirom na to da svega 15 odsto stanovništva Srbije 

poseduje tu grupu. 

Ivana Rodić iz Instituta za transfuziju krvi Srbije objašnjava za N1 da su prošle nedelje rezerve krvi bile na 

trodnevnom nivou. 

„Međutim, poslednje dve nedelje broj prikupljenih jedinica je bio oko 1.100, tako da se rezerve polako 

smanjuju. U ovom trenutku više su smanjene rezerve negativnih krvnih grupa, ali jedna od najčešćih 

krvnih grupa u našoj populaciji – nulta pozitivna“, rekla je Rodić. 

Ono što je od posebnog značaja, ističe ona, jeste da postoji kontinuirani priliv krvi. 

„Mi u svakom trenutku moramo biti spremni za hitne slučajeve, neodložna stanja, za zbirnjvanje 

najosetljivijeg dela naše populacije, decu i porodilje i moramo biti spremni za proces transplantacije koji 

se ne može unapred predvideti. Tokom vikenda su obavljene četiri transplantacije, a kada govorimo o 

transplantacijama, one se ne mogu realizovati bez transfuziološke potpore i nemalog broja jedinica krvi, 

odnosno komponenta krvi mora da se pripremi za transplantacije. I ono što je posebno važno je da 

kažemo jeste da smo u potpunosti bili spremni za transplantacije koje su bile u petak“, istakla je. 



 
 

Ona se zahvalila svim davacima krvi koji su odgovorili na poziv Instituta, jer jedan od pacijenata je bio B 

negativan, a to je zaista vrlo retka krvna grupa u našoj populaciji. 

Punktovi Insituta postavljeni su u više gradova Srbije, dodaje. 

„Naš rad ne bi mogao da se realizuje bez podrške naših građana, tako da svi oni koji su dobrovoljni 

davaoci krvi mogu pogledati plan i raspitati se kada je akcija dobrovoljnog davanja krvi u njihovom gradu 

ili u opštini, priključiti se, a posebno pozivamo one koji su zdravi, a nikada nisu dali krv, da nam se 

priključe jer rezerve krvi u jednoj zemlji zavise od solidarnosti i humanosti građana. Krv je lek koji se ne 

može napraviti. Što se tiče akcije Instituta, uz našu salu koja je zaista prijatno mesto za davanje krvi (u 

kojoj radimo od sedam do 19 časova svakog radnog dana i vikendom, subotom od osam do 15 časova), 

naše mobilne ekipe su neprestano na terenu, konkretno danas smo u Požarevcu i u Smederevu, u 

Valjevu i Novom Pazaru, a ja pozivam sve građane da pogledaju na našem sajtu, na našim društvenim 

mrežama, raspored ekipa i posete jednu od lokacija koja im je najbliža“, apelovala je ona. 

 

 

Hepatitis nema specifične simptome, treba se testirati makar jednom u životu 

BEOGRAD - Infektolog Ivana Milošević izjavila je danas, povodom Svetskog dana borbe protiv hepatitisa, 

da je hronični hepatitis bolest bez ikakvih posebnih simptoma i da osoba koja je inficirana može da oseti 

umor, povremenu pospanost ili nesanicu, zbog čega je neophodno da se svako bar jednom u životu 

testira na hepatitis C.   

Kako je navela za Tanjug, testiranje može da se uradi u bilo kojoj službi koja se bavi javnim zdravljem, u 

Beogradu je to Gradski zavod za javno zdravlje ili infektivna klinika. 

 



 
 

"Treba da se uzme uput kod lekara opšte prakse i da se dođe na jednu od ovih pomenutih mesta. 

Testiranje može da se radi i privatno, to su vrlo jeftine analize, ali za sve one koji imaju knjižicu nema 

razloga da to plaćaju", objasnila je doktorka i dodala da u Srbiji ima minimum 30.000 ljudi koji su 

inficirani hepatitisom. 

Miloševićeva kaže da hepatitis može da se dobije zloupotrebom narkotika, nezaštićenim odnosima, ali 

takođe i prilikom procedura koje su minimalno invazivne, ali nose rizik - kao što je odlazak u kozmetički 

salon, na pedikir, tetoviranje... 

Za hepatitis C ne postoji vakcina, ali postoji superdelotvorna terapija, rekla je doktorka i dodala da je za 

prevenciju najvažnije izbegavanje bilo kakvog kontakta sa potencijalno kontaminiranom krvlju, odlazak u 

proverene kozmetičke salone i izbegavanje zloupotrebe narkotika. 

"Za hepatitis B postoji vakcina i sa ponosom možemo da kažemo da imamo fantastičnu pokrivenost tom 

vakcinom već 18 godina - svaka novorođena beba u Srbiji dobija vakcinu. Rezultati su na svetskom 

nivou", istakla je ona. 

Miloševićeva apeluje na sve odrasle da prime tu vakcinu jer je hepatitis B daleko zaraznija bolest i od 

HIV-a i od hepatitisa C. 

Na pitanje kako da ljudi koji su oboleli od hepatitisa sačuvaju svoju okolinu, Miloševićeva je rekla da je 

neophodna zaštita pri intimnim odnosima, odvajanje četkice i brijača osobe koja je pozitivna od ostatka 

domaćinstva, kao i testiranje svih ukućana zbog rizika od prenošenja u kućnim uslovima. 

"Najgori scenario je da osoba ne prepozna bolest na osnovu nespecifičnih simptoma i da dođe do 

testiranja onda kada je bolest uznapredovala. Neretko se događalo da se pacijenti jave tek u stadijumu 

ciroze. Ciroza je ozbiljna stvar, ona je sama po sebi dijagnoza. Još mračniji scenario jeste razvoj 

hepotocelornog karcinoma, karcinoma jetre", napomenula je doktorka. 

 

 


